
  Rada Miejska w Śremie 
ul. Plac 20 Października 1 
        63 – 100 Śrem 

 

PAOOR.0012.3.6.2023.MAM 
 

P R O T O K Ó Ł Nr 43/2023 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

Rady Miejskiej w Śremie 
 odbytego 12 czerwca 2023 r.  o godz. 15:30 

w s. 24 Urzędu Miejskiego w Śremie, Pl. 20 października 1, 63-100 Śrem 
 
Przewodniczący Komisji – Piotr Rojek 2 czerwca 2023 roku zwołał 

posiedzenie Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Śremie na 12 czerwca 
2023 roku. O zwołaniu posiedzenia zostali powiadomieni drogą elektroniczną 
wszyscy członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. (Zawiadomienia 
o posiedzeniu Komisji stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

 
Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu 42/2023 z posiedzenia Komisji. 
2. Informacja na temat działalności Szkolnego Związku Sportowego w Śremie.  
3. Informacja na temat przygotowania kąpieliska miejskiego i terenów 

rekreacyjnych do sezonu letniego. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) zmieniającego uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania stypendium Burmistrza Śremu dla uzdolnionych 
uczniów w ramach Gminnego Programu Wspierania Edukacji 
Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży; 

b) w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania 
i pozbawiania nagród Burmistrza Śremu za osiągnięte wyniki 
sportowe. 

5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 
Posiedzeniu 12 czerwca 2023 roku Przewodniczył Piotr Rojek –

Przewodniczący Komisji, udział w nim wzięli członkowie Komisji 
oraz Przewodnicząca Rady, wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 
do niniejszego protokołu. 

Nieobecni: 

• Radny Tomasz Wojna – nieusprawiedliwiony; 

• Radny Artur Konon – spóźniony 48 min. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Bartosz Żeleźny – Zastępca Burmistrza Śremu, 
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2. Ewelina Springer-Kobus – Zastępca Naczelnika Pionu Edukacji i Usług 
Społecznych (PEU), 

3. Stanisław Płociennik – Prezes Szkolnego Związku Sportowego (SZS), 
4. Daniel Cicharski – Prezes Spółki Śremski Sport Sp. z o.o. 
 
Przewodniczący Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego 

na podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzył posiedzenie, 
powitał członków Komisji oraz zgromadzonych gości. 

Przewodniczący Komisji – Piotr Rojek poinformował, że porządek obrad został 
przekazany radnym drogą elektroniczną. Przekazał, że przed chwilą otrzymał 
telefon od zaproszonego gościa Pana Stanisława Płociennika, iż w związku 
z korkami spowodowanymi awaria autobusu spóźni się na posiedzenie Komisji, 
w związku z czym Przewodniczący zaproponował, aby pkt 2 - Informacja na temat 
działalności Szkolnego Związku Sportowego w Śremie omówić jako ostatni 
po dotarciu na posiedzenie Prezesa Szkolnego Związku Sportowego. Następnie 
zapytał o inne propozycje zmian porządku obrad. 

 Członkowie Komisji zaakceptowali zmianę kolejności omawianych punktów 
oraz nie zgłosili innych uwag/zmian do porządku posiedzenia. 
 

Ad. 1. Przyjęcie protokołu 42/2023 z posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Protokół 42/2023 z posiedzenia 
Komisji został przekazany radnym. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Wobec 
powyższego stwierdził, że protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty 
bez odczytywania.   

 
Ad. 3. Informacja na temat przygotowania kąpieliska miejskiego i terenów 
rekreacyjnych do sezonu letniego. (Informacja stanowi załącznik nr 3 
do protokołu) 
Informację radni otrzymali wraz z innymi materiałami na Komisję w związku 
z czym odstąpiono od jej referowania.  
 
Następnie Przewodniczący obrad otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Piotr Rojek zapytał, czy w tym roku na plaży miejskiej obsługa ratownicza 
została zapewniona w całości czy może brakuje chętnych ratowników? 
Prezes Daniel Cicharski odpowiedział, że obsługę ratowniczą kąpieliska realizuje 
WOPR i jest zapewnione 100% potrzebnego składu osobowego. 
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Dyskusję zakończono. 
 
 
Ad.4. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
 

a) zmieniającego uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania stypendium Burmistrza Śremu dla uzdolnionych 
uczniów w ramach Gminnego Programu Wspierania Edukacji 
Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży; 

Projekt uchwały zreferowała Zastępca Naczelnika PEU – Ewelina Springer-Kobus. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 

 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Mariusz Kociemba stwierdził, że jego zdaniem jest to bardzo dobry 
pomysł, aby podnieść rangę stypendium przyznawanego przez Burmistrza. 
Radny Piotr Rojek zapytał jakie przesłanki stały za tym, że zrezygnowano 
z kryterium zachowania oraz czy ta uchwała będzie miała przełożenie 
na regulaminy obowiązujące w szkołach? 
Z-ca Naczelnika PEU odpowiedziała, że tak jeżeli uchwałą zostanie podjęta przez 
Radę Miejską to zostanie wszczęta cała procedura, aby szkoły 
przygotowały/dostosowały regulaminy do zapisów tej uchwały. Natomiast jeżeli 
chodzi o kwestię zachowania to wprowadzona zmiana wynika z rozstrzygnięcia 
nadzorczego Wojewody Wielkopolskiego, które stwierdza, że zachowanie 
nie powinno być brane pod uwagę w punktach kwalifikujących do przyznania 
stypendium. 
  Dyskusje zakończono 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 
Wyniki: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Piotr Rojek (ZA), Tomasz Wojna 
(NIEOBECNI), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
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b) w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania 
i pozbawiania nagród Burmistrza Śremu za osiągnięte wyniki 
sportowe; 

Projekt uchwały zreferowała Zastępca Naczelnika PEU – Ewelina Springer-Kobus. 
Dodała, że do projekt uchwały został przekazany Śremskiej Radzie Sportu 
do zaopiniowania. Rada Sportu zgłosiła następujące uwagi: 

1. zmiana nazwy „sztuki walki” na „sport walki” – uwaga została pozytywnie 
zaopiniowana przez Pana Burmistrza; 

2. zamiast poszczególnych gier sportowych wymienionych w pkt. 
wprowadzić ogólny zapis „zespołowe gry sportowe” lub dodać pozostałe 
popularne gry tj. piłka ręczna – uwaga została pozytywnie zaopiniowana 
przez Burmistrza poprzez dodanie do wykazu piłki ręcznej, ponieważ 
nie można wypisać ogólnego zapisu „zespołowe gry sportowe”. 

3. zmiana zapisu z 2-krotności na 3-krotność przyznanej nagrody drużynowej 
zawodnikom gier zespołowych - uwaga została negatywnie zaopiniowana 
przez Burmistrza; 

4. zmiana wysokość nagrody dla trenera z 75% na 100 % - uwaga została 
pozytywnie zaopiniowana przez Burmistrza. 

Następnie poinformowała, że wszystkie pozytywnie zaopiniowane przez 
Burmistrza uwagi zostaną zgłoszone na sesji Rady w formie autopoprawki 
do projektu uchwały. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 

 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Krzysztof Lewandowski zapytał, czy do wykazu gier zespołowych oprócz 
piłki ręcznej zostanie również dopisane rugby, bo ta dyscyplina też znalazła 
się w uwagach Śremskiej Rady Sportu, a nie została przed chwilą wymieniona? 
Z-ca Naczelnika PEU Ewelina Springer-Kobus odpowiedziała, że tak, po prostu 
zapomniała odczytać, zostaną uwzględnione obie dyscypliny: piłka ręczna, rugby. 
Radny Mariusz Kociemba zapytał, co jest powodem, że nie można użyć zwrotu 
„zespołowe gry sportowe” ponieważ jest to nazwa, która jest powszechnie 
stosowana, a w jej skład wchodzą wszystkie najbardziej popularne gry. Zwrócił 
również uwagę, że jeżeli chodzi o poprawne nazewnictwo gier to powinien 
być zapis: piłka koszykowa, a nie koszykówka, bo to jest nazwa potoczna.  
Z-ca Naczelnika PEU Ewelina Springer-Kobus odpowiedziała, 
że jest to spowodowane orzecznictwem, które określa, że dyscypliny nie mogą 
być określone w jednym ogólnym katalogu, tylko muszą być wymienione 
z konkretne nazwy dyscyplin sportowych. 
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Z-ca Burmistrza Bartosz Żeleźny dodał, że przy tworzeniu katalogu dyscyplin 
do uchwały sugerowano się dyscyplinami klubów, które są zarejestrowane 
i korzystają ze wsparcia gminy. Z tego faktu może wynikać to, iż piłka ręczna 
i rugby zostały pominięte, gdyż może i funkcjonują na terenie gminy, ale do tej 
pory nie korzystały ze wsparcia gminnego. 
Radny Zdzisław Żeleźny zapytał, jakie jeszcze są dyscypliny, które zostały 
pominięte, ponieważ w uchwale wymieniono 11 dyscyplin sportowych 
o szczególnym znaczeniu dla gminy Śrem? 
Z-ca Burmistrza Bartosz Żeleźny odpowiedział, że wymieniono te dyscypliny, 
które są uprawiane w klubach sportowych i które dzieci i młodzież z terenu gminy 
Śrem uprawia. Dodał, że jeżeli pojawią się przedstawiciele innych dyscyplin 
sportowych to uchwałę można zmienić, a wymienianie wszystkich dyscyplin 
sportowych na zapas nie ma sensu. 
Dyskusje zakończono 
 

Na sale obrad dotarł Prezes SZS Stanisław Płociennik. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 
Wyniki: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Piotr Rojek (ZA), Tomasz Wojna 
(NIEOBECNI), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Opinia Komisji w sprawie ww. projektów uchwał stanowi załącznik nr 4 
do niniejszego protokołu. 
 

Na salę obrad dotarł Radny Artur Konon. 
Przewodniczący Komisji, zarządził ponowne sprawdzenie kworum. Stwierdził, 
że na sali obrad jest 6 członków Komisji, co pozwala na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. 
 
Ad.2. Informacja na temat działalności Szkolnego Związku Sportowego w Śremie. 
Informację zreferował Prezes SZS – Stanisław Płociennik. (Informacja stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu). 
 
Następnie Przewodniczący obrad otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
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W dyskusji głos zabrali: 
Radny Piotr Rojek zapytał, jak doszło do tego, że Śrem został gospodarzem 
Mistrzostw Polski seniorów w szabli kobiet i mężczyzn? 
Prezes SZS Stanisław Płociennik, odpowiedział, że Śrem niejednokrotnie bywał 
gospodarzem tej rangi zawodów. Dodał, że ze względu na warunki halowe nie 
ma możliwość zorganizowania zawodów we florecie lub szpadzie jedynie można 
organizować zawody w szabli, ale i tu nie wie czy ze wzgl. na salę uda się jeszcze 
kiedyś powtórzyć takie zawody. Na terenie Śremu bardzo brakuje dużej, 
nowoczesnej hali sportowej na której można by organizować nie tylko zawody 
szermiercze, ale również piłki ręcznej, koszykówki, itp. Mistrzostwa Polski w tym 
roku zostały zorganizowane w Śremie z uwagi na fakt, że w 1953 roku miał 
początek sekcji szermierczej w naszym mieście, a w 1955 r zaczęły się starty 
naszych zawodników w zawodach. 
Radny Mariusz Kociemba zapytał, czy w zespołowych grach sportowych udało 
się zdobyć jakieś miejsce w zawodach wyższych rangą niż rejonowe? 
Prezes SZS Stanisław Płociennik, odpowiedział, że większe sukcesy odnotowano 
w takich dyscyplinach jak: pływanie, szermierka oraz lekkoatletyka. Natomiast 
w grach sportowych to tylko na poziomie rejonu. 
Prezes SZS Stanisław Płociennik dodał, że warto byłoby zastanowić się nad 
faktem czy jest możliwość połączenia rozgrywek powiatowych z miejskimi, 
ponieważ w obydwóch startują zazwyczaj te same dzieci. Przez połączenie 
zawodów w powiatowo-miejskie zaoszczędzono by czas, ponieważ dzieci 
i nauczyciele zamiast 2 dni nieobecności w szkole mieliby tylko 1 dzień.   
Radny Mariusz Kociemba stwierdził, że może by, nie powielać tych samych 
rozgrywek zostawić zawody wyższe rangą, czyli powiatowe i zrezygnować 
z organizacji zawodów miejskich? 
Prezes SZS Stanisław Płociennik odpowiedział, że po części zgadza się z Radnym 
Kociembą, ponieważ za zawody miejskiej dzieci nie otrzymują żadnych punktów, 
natomiast za udział w zawodach powiatowych i zdobycie I-III miejsca jest wpis 
do świadectwa i dodatkowe punkty na dostanie się do szkoły średniej. Stwierdził, 
jednak, że zawody miejskie muszą być organizowane ze względu na fakt, iż, SZS 
otrzymuje dotacje z gminy więc musi się z niej rozliczyć.  
Z-ca Burmistrza Bartosz Żeleźny dodał, że gmina nie może finansować zawodów 
powiatowych, a powiat zawodów gminnych. Z uwagi na ten fakt konieczne 
byłoby podpisanie porozumienia pomiędzy powiatem, a wszystkimi gminami 
o równym partycypowaniu w kosztach organizacji zawodów, a no to raczej 
wszystkie gminy się nie zgodzą, ponieważ już doświadczamy trudności 
w partycypowaniu kosztów przez gminy ościenne w zakresie komunikacji 
miejskiej. 
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Prezes SZS Stanisław Płociennik zapytał, czy nie ma możliwość części dotacji 
przeznaczyć na zakup sprzętu komputerowego? Ponieważ drukuje się bardzo 
dużo dyplomów itp., i niestety trzeba korzystać z prywatnego sprzętu.  
Radny Mariusz Kociemba stwierdził, że chyba jest wyróżniony pkt w budżecie 
na sprzęt sportowy i inny, czy nie można z tego punktu zakupić laptopa 
i drukarki? 
Z-ca Naczelnika PEU odpowiedziała, że z jej wiedzy jest jedynie możliwość 
szkoleń sportowych i sprzętu sportowego. 
Z-ca Burmistrza Bartosz Żeleźny dodał, że rozliczenie sprzętu komputerowego 
z punktu dotyczącego sprzętu sportowego jest ciężkie dla klubu 
do wytłumaczenia. Prezes danego klubu bierze na siebie odpowiedzialność 
za rozliczenie dotacji. 
Radny Artur Konon stwierdził, że Szkolny Związek Sportowy 
to jest stowarzyszenie, a nie klasyczny prywatny klub? 
Z-ca Burmistrza Bartosz Żeleźny odpowiedział, że jest to organizacja krajowa. 
Radny Krzysztof Lewandowski poinformował, że klubowi sportowemu łatwiej 
w takim przypadku jest pozyskać sponsora zewnętrznego i zakupić taki sprzęt, 
niż SZS. Stwierdził, że chyba jedynie pozostaje dobra wola gminy Śrem 
na przekazanie takiego sprzętu na rzecz SZS. 
Radny Zdzisław Żeleźny dodał, że SZS działa nie tylko w gminie Śrem, 
ale w ramach powiatu. I fakt, że gmina Śrem jest największą gminą nie znaczy, 
że musi brać na siebie wszystkie działania i koszty. 
Prezes SZS Stanisław Płociennik stwierdził na zakończenie, że on wiecznie działać 
nie będzie, a nie ma chętnych na jego zastępstwo, ponieważ jest to chyba jedyny 
Szkolny Związek w Polsce, w którym organizator nie dostaje żadnego 
wynagrodzenia. Dlatego na przyszłość warto wziąć to też pod uwagę, ponieważ 
czasy, w których pracowało się charytatywnie już minęły i nikt za darmo 
pracować nie będzie. Dodał również, że absurdem dla niego jest też, fakt, 
że w przypadku 2 dniowych zawodów np. do Konina zawodnicy I dnia wyjeżdżają 
o 5 rano do wieczora uczestniczą w zawodach w nocy wracają do Śremu i na drugi 
dzień znowu o 5 rano wyjeżdżaj na kolejny dzień zawodów. Jest to po pierwsze 
nie ekonomiczne, ponieważ autobus kosztuje więcej niż zapewnienie noclegu, 
a po drugie zawodnicy i trenerzy są zmęczeni, ponieważ nie zdążą się wyspać, 
a dotacja nie przewiduje opłaty za nocleg. 
 
Dyskusję zakończono. 
 
Ad. 5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji 
Dyskusji nie podjęto. 
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Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji – Piotr Rojek 
podziękował członkom Komisji oraz zaproszonym gościom za udział 
w posiedzeniu Komisji, zamykając obrady o godz. 16:05. 

 
 
 
 

Przewodniczący Komisji  
Oświaty, Kultury i Sportu 

/-/ Piotr Rojek 
 
 
 
 
 
 
Złączniki do protokołu: 

1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Informacja na temat przygotowania kąpieliska miejskiego i terenów 

rekreacyjnych do sezonu letniego. 
4. Opinia Komisji dot. projektów uchwał.  
5. Informacja na temat działalności Szkolnego Związku Sportowego 

w Śremie. 
 
 
 

Protokół sporządziła: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor  

 


